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Ledamöter Maria-Elsa Salvo (S) Ordförande 
Mikael Peterson (C) Vice ordförande 
Anders Öhrling (S) 
Petra Larsson (S) 
Ann Karlsson (V) 
Anna Cederschiöld (M) 
Mikael Sundin (M) 
Leif Söderström (SD) 
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Ersättare Onur Esinsel (S) 
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Rami El Hallak (S) 
Niki Konomi (S) 
Christoffer Hökmark (M) 
Peter Strandberg (M) 
Roine Löfgren (SD) 
Johan Westberg (L) 
Hamid Ershad Sarabi (C) 
 

Övriga närvarande Sixten Svanberg Borgarrådssekreterare 
Marina Högland Förvaltningchef 
Susanne Olsson Avdelningschef 
Robert Sköld Avdelningschef 
Annika Press Avdelningschef 
Jenny Tirén Berg Tjänsteman 
Marie Norrberg Nämndsekreterare 
Ing-Mari Tovlin Skrivtolk 
Sofie Karlsten Skrivtolk 
 
 
 

Paragraf §§1-5, §8, §§10-17 
 

Sekreterare Marie Norrberg 
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§ 1 
Val av justerare och tid för justering  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 24 juni. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut  

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Upphandling avseende Täckgolv Gubbängens IP, skridsko och 
bandyhall 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
• Samrådssvar på förslag till naturreservat Ålstensskogen-

Storskogen 
• Samrådssvar på förslag till detaljplan för del av 

Hammarbyhöjden 1:1 m.fl. vid Nyorps gärde i stadsdelarna 
Kärrtorp, Hammarbyhöjden, Björkhagen och Gamla 
Enskede i Stockholm  

• Svar på förslag till detaljplan för Skarpnäcks Gård 1 :1 i 
stadsdelen Bagarmossen 

• Samrådsyttrande gällande förslag till program för 
Älvsjödalen i stadsdelarna Älvsjö och Örby  

• Remiss av betänkandet Tryggare idrottsarrangemang - svar 
på remiss från kommunstyrelsen  

• Upprustning och ombyggnad av Vällingby sim- och 
idrottshall, Kanslisilket 5. Lägesrapport 

• Renovering och utveckling av Älvsjöbadet, Älvsjö 1:1. 
Lägesrapport 

• Anläggande av konstgräs på Sjöängens BP, Örby 4:1. 
Slutredovisning 

• Hägerstensåsens BP, nytt klubbhus och 
omklädningsbyggnad. Hägerstensåsen 1:4. Slutredovisning 

• Kompletterande brand- och konstruktionsåtgärder i Farsta 
ishall, Farsta 2:1. Slutredovisning 

• Upprustning av läktare samt nytt konstgräs på Kristinebergs 
IP, Kristinebergs slott 3. Slutredovisning 

• Funktionshinderrådets protokoll  
 
Särskilt uttalande 
Hanna Wistrand (L) och vice ordföranden Mikael Peterson (C) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande på anmälningsärende 
Samrådssvar på förslag till naturreservat Ålstensskogen-
Storskogen: 
Ett stort tack till förvaltningens utförliga och detaljerade svar. 
  
Några av skrivningarna gällande tillgänglighet är otydliga eller 
bygger på felaktig information då det är en mycket brant backe för 
att ta sig ner till badet. 
  
I den blå-gröna majoritetens budget 2022 låg beslutet att 
exploateringsnämnden tillsammans med miljö- och 
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hälsoskyddsnämnden och stadsbyggnadsnämnden skulle utvidga 
och inrätta naturreservat i Årstaskogen för att även innefatta 2014-
års gräns, fortsätta utredningarna och inrättandet av naturreservat i 
Kyrkhamn, samt utreda reservatsbildning i Fagersjöskogen och 
Storskogen/Ålstensskogen. 
  
Arbetet var alltså redan påbörjat när majoriteten tog över, och först 
nu blir det något av det hela. Jag utgår ifrån att vi har Miljöpartiet 
att tacka för att det över huvud taget blivit av. Sist 
Socialdemokraterna satsade på Ålstensskogen var det för att bygga 
fem höghus på Solviksängen. 
  
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande på 
anmälningsärende Samrådssvar på förslag till detaljplan för del av 
Hammarbyhöjden 1:1 m.fl. vid Nyorps gärde i stadsdelarna 
Kärrtorp, Hammarbyhöjden, Björkhagen och Gamla Enskede i 
Stockholm: 
Ärendet strider mot stadens policy om kompensationsinvesteringar, 
som tydligt anger att idrottsfunktioner som påverkas av byggprojekt 
ska ersättas med motsvarande funktion, på likvärdig plats och i 
rätt tid. Idrottsytorna måste ersättas. 
  
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande på 
anmälningsärende Svar på förslag till detaljplan för Skarpnäcks 
Gård 1 :1 i stadsdelen Bagarmossen: 
Ärendet strider mot stadens policy om kompensationsinvesteringar, 
som tydligt anger att idrottsfunktioner som påverkas av byggprojekt 
ska ersättas med motsvarande funktion, på likvärdig plats och i 
rätt tid. Idrottsytorna måste ersättas. 
  
Hanna Wistrand (L), vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. lämnar särskilt uttalande enligt 
följande på anmälningsärende Samrådsyttrande gällande förslag till 
program för Älvsjödalen i stadsdelarna Älvsjö och Örby: 
Vi är djupt oroade över att den styrande vänstermajoriteten i 
Stockholms stad inte lever upp till de frikostiga idrottslöften som 
gavs före valet 2022. Så sent som förra året riktade nio av stadens 
största idrottsförbund skarp kritik mot majoritetens svek i ett 
gemensamt offentligt brev. Bristen på idrottsanläggningar i 
Stockholm är i dag akut, inte minst i söderort. Enligt stadens egna 
behovsbedömningar krävs 21 nya konstgräsplaner till år 2030, 
varav minst sju måste tillkomma i söderort. 
  
Hanteringen av Älvsjö IP är ett tydligt exempel på hur bristande 
politiskt ansvarstagande riskerar att slå direkt mot barn och ungas 
idrottsutövande. För drygt ett år sedan lyckades Moderaterna, 
Centerpartiet och Liberalerna stoppa planerna på att placera 
tunnelbanans arbetstunnel på idrottsplatsen, en etablering som 
annars hade pågått i upp till nio år. Vårt agerande ledde till att 
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staden och regionen omförhandlade delar av planeringen, vilket har 
möjliggjort att Älvsjö AIK:s barn- och ungdomsverksamhet kunnat 
fortgå, om än i begränsad form. Vår förhoppning var att hela 
idrottsplatsen skulle kunna bevaras. Det är därför mycket beklagligt 
att majoriteten nu går vidare med ett planförslag som i praktiken 
omöjliggör fortsatt verksamhet på platsen. 
  
Samtidigt prioriteras andra åtgärder som är svåra att försvara. Den 
styrande majoriteten väljer att lägga omkring en miljard kronor på 
att återta idrottsprojekt i stadens egen regi. Dessa resurser hade i 
stället kunnat användas till att bygga nya planer och hallar, rusta 
upp befintliga anläggningar och skapa fler idrottsytor för barn och 
unga. Genom att dessutom konsekvent utesluta privata aktörer från 
att bidra till utbyggnaden av anläggningar, minskar möjligheten att 
nå stadens egna mål. Ideologin tillåts gå före barnens behov av 
rörelse, träning och gemenskap. 
  
Att dessutom säga upp föreningsdriften av Älvsjö IP är ytterligare 
ett steg i fel riktning. Föreningsdrift har i många fall varit en 
fungerande modell som ger föreningar större kontroll över sina 
anläggningar, flexibilitet att anpassa verksamheten efter egna behov 
och möjlighet till ett starkare lokalt engagemang. Det innebär också 
lägre kostnader för staden och minskad administrativ belastning. Att 
avveckla detta mitt under en anläggningskris är svårt att förstå. 
  
Vi ser med särskild oro på de idrottspolitiska konsekvenserna av det 
föreslagna planprogrammet för Älvsjödalen. Trots att programmet 
innehåller formuleringar om nya idrotts- och rekreationsytor, saknas 
en konkret och tillräcklig lösning för hur Älvsjö IP:s verksamhet 
ska kunna ersättas. Planprogrammets utgångspunkt är att omvandla 
idrottsplatsen till bostäder, vilket förutsätter att dagens anläggningar 
ersätts. De föreslagna lösningarna motsvarar varken dagens 
kapacitet eller det faktiska behovet. 
  
I praktiken leder detta till en tydlig nettoförlust av idrottsytor i 
området, vilket inte är i linje med stadens policy att 
kompensationsinvesteringar ska ske 1:1. Grusplanen ersätts inte, 
friidrottsytor nämns inte alls och det saknas garantier för 
nödvändiga funktioner som omklädningsrum, förråd och 
klubbstuga. De föreslagna nya planerna är dessutom utspridda, 
vilket försvårar föreningslivets logistik och organisering. 
  
Mot den bakgrunden är det anmärkningsvärt att Sjöängens BP inte 
lyfts fram med större ambition i planprogrammet. Området nämns 
endast i förbifarten som en möjlig expansionsyta för Älvsjö AIK, 
vilket snarare riskerar att tränga undan den idrottsverksamhet som 
redan bedrivs på platsen. 
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Den nyligen anlagda elvamannaplanen på Sjöängen BP är 
visserligen ett steg i rätt riktning, men långt ifrån tillräcklig i 
förhållande till det snabbt ökande behovet, både från organiserat 
föreningsliv och från spontanidrott. Vi i Moderaterna, Centerpartiet 
och Liberalerna ser att Sjöängens BP har potential att på sikt 
utvecklas ytterligare för att stärka idrottsutbudet i Stockholm och 
möta det växande behovet. Genom en fortsatt utveckling skulle 
området kunna rymma fler planer, stödfunktioner och spontanytor 
som bidrar till ett bredare utbud av aktiviteter, både för 
föreningslivet och för spontanidrott. 
  
I sitt samrådsyttrande identifierar idrottsförvaltningen själva ett 
omfattande anläggningsbehov i området: två elvamannaplaner, tre 
sjumannaplaner, en fotbollsarena, idrottshall, gymnastikhall, 
simhall och evenemangsarena. Det understryker det stora 
investeringsbehov som föreligger för att möta dagens och 
morgondagens efterfrågan. 
  
Samtidigt finns det en betydande outnyttjad potential. Genom att 
samordna utvecklingen av Sjöängens BP med den planerade 
ersättningen vid Råby gärde, upprustningen av Hagsätra IP och 
andra lokala satsningar kan staden skapa ett geografiskt 
sammanhängande idrottsnätverk i söderort. Detta kräver dock att 
stadens idrottsytor ses som en helhet, inte som isolerade 
punktinsatser. 
  
Idrotten spelar också en avgörande roll i det förebyggande arbetet 
mot utanförskap, psykisk ohälsa och kriminalitet. För barn och unga 
erbjuder idrottsrörelsen inte bara fysisk aktivitet, utan en social 
gemenskap med trygga vuxna, struktur, krav och positiva 
förebilder. I områden där andra skyddsfaktorer brister är detta ofta 
skillnaden mellan en meningsfull fritid och ett destruktivt 
sammanhang. 
  
Det är därför särskilt allvarligt att många idrottsföreningar i dag 
vittnar om att de inte kan ta emot fler barn, trots efterfrågan, på 
grund av bristen på planer och tider. I Stockholm står barn i kö till 
sin favoritsport samtidigt som majoriteten nu vill riva 
idrottsanläggningar. 
  
Om vi på allvar vill motverka att unga dras in i kriminalitet och 
destruktiva miljöer måste vi satsa på de miljöer där det goda 
alternativet finns, vilket ofta erbjuds just i föreningslivet. Det kräver 
dock politisk vilja och handling. Tyvärr har vi hittills sett för lite av 
det från majoritetens sida. 
  
Hanna Wistrand (L) och vice ordföranden Mikael Peterson (C) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande på anmälningsärende 
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Betänkandet Tryggare idrottsarrangemang - svar på remiss från 
kommunstyrelsen: 
Idrottsförvaltningen hänvisar till stadens program för idrott, motion 
och friluftsliv som stöd för att Stockholm verkar för trygga 
idrottsevenemang. Programmet nämner vikten av trygghet och 
förebyggande arbete men det finns varken konkret 
ansvarsfördelning eller uppföljningsstruktur för hur staden faktiskt 
bidrar till att skapa trygghet på idrottsarenorna. 
  
Centerpartiet och Liberalerna är kritiska, både på kommunal och 
nationell nivå, till regeringens utredning och dess starka fokus på 
repressiva åtgärder. I Stockholm har vi förmånen att vara värd för 
stora och återkommande idrottsevenemang, som periodvis sker 
varje vecka, och som samlar tiotusentals besökare vid varje tillfälle. 
Majoriteten av dessa arrangemang är lyckade och väl genomförda 
utan allvarliga incidenter. Trots det tenderar enstaka händelser att få 
stort medialt genomslag, vilket skapar en bild av ett omfattande 
problem. Denna bild riskerar att leda till symbolpolitik där politiker 
agerar för att visa handlingskraft snarare än för att åstadkomma 
verklig förbättring. 
  
Svensk fotboll lever och växer tack vare sin levande 
supporterkultur, en kulturbärare vi måste värna om samtidigt som 
arrangemang självklart ska vara trygga och säkra. Centerpartiet och 
Liberalerna är inte emot att vissa lagskärpningar görs angående 
ordningsstörningar och brott men det finns både svensk och 
internationell forskning som visar att repression inte alltid löser 
problemen utan istället kan gör det motsatta, öka radikalisering och 
polarisering.   
  
Det finns en risk att fungerande samarbetsformer undermineras om 
vi stirrar oss blinda på lagändringar och kontrollåtgärder. Istället 
behövs just en dialogbaserad modell där supportrar, klubbar, polis 
och staden samverkar. Här skulle vi vilja se ett större engagemang 
från den nuvarande vänstermajoriteten i staden som hittills varit 
väldigt passiva gällande supporterfrågor sen de kom till makten 
2022. Det är väldigt oklart hur det ställer sig eller ens jobbar med 
dessa frågor. 
  
Hanna Wistrand (L), vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande på anmälningsärende Upprustning av Kristinebergs IP. 
Slutredovisning: 
Slutredovisningen av upprustningen av Kristinebergs IP ger en bild 
av ett lyckat projekt som genomförts enligt plan och med god 
måluppfyllelse. Samtidigt står detta i tydlig kontrast till den 
omfattande kritik som lyfts i media efter granskning av projektet. 
De har rapporterats om bristande kommunikation, förseningar, dålig 
hantering av miljöfarligt avfall, stora kostnadsökningar, uteblivna 
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besked till berörda föreningar och att man inte klarade kraven för 
elitspel. 
  
Att en så betydelsefull anläggning som Kristinebergs IP har 
hanterats så bristfälligt är oroande. Det tyder på att stadens styrning 
och uppföljning av projektet har varit otillräcklig. En mer 
professionell hantering hade kunnat minska riskerna för de stora 
brister som har uppstått under projektets gång. Vi hoppas att 
erfarenheterna från detta projekt tas på allvar inför kommande 
investeringar. 
  
Friidrotten på plats har klarat sig igenom renoveringsåren med nöd 
och näppe, men ser nu ljuset i tunneln. Man saknar dock 
förrådsutrymmen, något som behöver åtgärdas för att de ska få en 
fullt fungerande verksamhet. 
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§ 4 
Stöd till simföreningar som bedriver nybörjarsimskola  
IDF 2025/1222 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag avseende stöd till 
simföreningar som bedriver nybörjarsimskola i enlighet med vad 
som anges i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Centerpartiet och Liberalerna välkomnar att nolltaxan för 
nybörjarsimskola nu föreslås omfatta barn från 4 års ålder istället 
för 7 år. Det är ett steg i rätt riktning och stärker möjligheten till 
simkunnighet tidigt i livet. 
  
Men trots det fortsätter ett större problem, nämligen att staden 
fortsatt aktivt konkurrerar ut det ideella föreningslivet. 
Vänstermajoriteten har sedan sin första budget 2023 haft som mål 
att öka antalet platser i stadens egen simskola med 20 procent 
jämfört med 2022. Det är ett mål som i praktiken innebär att man 
vill slå ut föreningslivet verksamhet snarare än att stödja och 
samarbeta med det. 
  
Det här blir särskilt problematiskt i stadsdelar som är 
socioekonomiskt svagare och där simföreningarna har svårt att 
bedriva sin verksamhet. Inte på grund av brist på vilja utan på grund 
av att staden erbjuder en egen subventionerad simskola med priser 
som ingen förening har möjlighet att matcha. Den här konkurrens 
försvårar föreningarnas möjligheter att framförallt verka i områden 
där simkunnighet skulle behöva stärkas som mest. Enligt de 
föreningar vi har kontakt med riskerar detta att minska det 
långsiktiga engagemanget för simidrott bland barn och unga. 
  
Föreningslivet har spetskompetens när det gäller att bedriva 
simskola och spelar en avgörande roll i att fånga upp barn och unga 
till ett aktivt föreningsliv. Den kunskapen och det engagemanget 
borde vi bygga vidare på. Istället väljer vänstermajoriteten att 
motverka dessa ideella krafter och prioritera sin egen verksamhet. 
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Handlingar i ärendet 
• 2136558 Stöd till simföreningar som bedriver 

nybörjarsimskola 
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§ 5 
Yttrande över Stadsrevisionens årsrapport  
IDF 2025/977 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner idrottsförvaltningens svar på Årsrapport 
2024 för idrottsnämnden. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/977-2 (Godkänd - R 1) Svar på revisorernas 
årsrapport 2024 

• IDF 2025/977-3 Bilaga - Idrottsnämnden Årsrapport 2024 
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§ 8 
Anläggande av 11-spels konstgräs på B-plan,  
Gubbängens sportfält, Gubbängen 1:1. 
Genomförandebeslut  
IDF 2024/545 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 

hyreskostnad som redovisas i bilaga 1, som en följd av 
projekt Anläggande av 11-spels konstgräs på B-plan, 
Gubbängens sportfält. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Anläggande av 11-spels konstgräs på B-plan, Gubbängens 
sportfält till en projektutgift redovisad i bilaga 1. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2024/545-7 (Signerad) Anläggande av 11-spels 
konstgräs på B-plan, Gubbängens sportfält, Gubbängen 1_1, 
Genomförandebeslut 

• IDF 2024/545-8 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning med 
kalkyler 
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§ 10 
Hur säkerställs att staden inte hyr ut till högerextrema 
aktivklubbar - svar på skrivelse från Hanna Wistrand (L) 
och Mikael Peterson (C)  
IDF 2025/1202 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• 2089947 Svar på skrivelse om hur staden säkerställer att 
lokaler inte hyrs ut till aktivklubbar 

• IDF 2025/1202-1 IDN 250422 (L+C) Skrivelse Aktiv 
klubbar 
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§ 11 
Idrottslokaler vid skolor - svar på skrivelse från Anna 
Cederschiöld Stuart m.fl. (M), Hanna Wistrand (L) och 
Mikael Peterson (C)  
IDF 2025/1203 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Först och främst vill vi tacka förvaltningen för svaret på vår 
skrivelse. 
  
Bristen på idrottsytor och lokaler i Stockholm är ett stort problem 
för stadens idrottsföreningar. Det finns ett enormt engagemang 
inom idrotten som tyvärr inte kan tas tillvara på grund av bristen på 
lediga planer och hallar. 
  
Därför har vi drivit på för att idrottslokalerna som finns i anslutning 
till staden skolor ska göras bokningsbara på kvällar, helger och lov. 
I stället för att gymnastiksalen eller fotbollsplanen står tom under 
sommarlovet ska dessa faciliteter kunna nyttjas och bokas av 
föreningsidrotten. Att nyttja befintliga idrottsytor mer effektivt är 
ett viktigt steg mot att råda bot på bristen i Stockholm. 
  
Tyvärr har den styrande majoriteten inte öppnat upp denna 
möjlighet i tillräckligt snabb takt och fortfarande finns det lokaler 
som staden förfogar över som inte är tillgängliga för föreningsidrott. 
Vi vill därför understryka vikten av att snabbt öppna upp alla 
lokaler i anslutning till stadens skolor. 
  
Vi noterar också att det inte finns någon beredskap för att befintliga 
idrottslokaler kan komma bli otillgängliga i samband med att skolor 
läggs ned på grund av det vikande elevantalet. Stängda skolor kan 
snart bli en realitet och i de fall det blir verklighet måste idrottsytor 
tas tillvara. 
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Slutligen vill vi understryka att det även finns andra idrottsytor som 
kan användas mer effektivt. I vår dialog med idrottsrörelsen har det 
framkommit att det finns ett antal grusplaner för fotboll runt om i 
stadens parker som inte går att använda på grund av bristande 
underhåll. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/1203-2 (Godkänd - R 1) Idrottslokaler vid skolor 
• IDF 2025/1203-1 Skrivelse från M+L+C angående 

idrottslokaler vid skolor 
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§ 12 
Hur påverkar förändringarna på Gubbängsfältet Eken 
Cup - svar på skrivelse från Eken Cup  
IDF 2025/949 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Ann Karlsson m.fl. (V), 
Lisa Carlbom (MP) och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet) 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens svar på skrivelsen 
2. Att idrottsnämnden säkerställer att Ekens Cup ges tillgång 

till nödvändiga ytor och funktioner på Gubbängsfältet under 
turneringen samt att detta garanteras i god tid inför 2026 års 
jubileumsturnering 

3. Att därutöver anföra: 
  
Ekens Cup är en av Stockholms största och mest uppskattade 
ungdomsturneringar. Med över 6000 barn och ungdomar i 535 lag, 
och nästan 1900 matcher på tre dagar, är det ett arrangemang som 
inte bara förenar barn från hela Stockholm utan också stärker 
föreningslivet, skapar folkfest och sätter vår stad på kartan som en 
idrottsstad. Utöver det sportsliga genomförs cupen med 7000 ideella 
arbetstimmar, insatser från föräldrar och ledare och genererar 
dessutom tusentals hotellnätter i Stockholm varje år. 
  
Mot denna bakgrund är det anmärkningsvärt att svaret på 
arrangörernas oro inför de planerade förändringarna på 
Gubbängsfältet är så svepande. Trots att arrangörerna har redovisat 
tydliga behov för att cupen ska kunna fortsätta i sin nuvarande 
omfattning, hänvisas det enbart till en framtida dialog utan några 
konkreta besked. 
  
Arrangörernas önskemål är inte orimliga utan det som krävs för att 
kunna bedriva ett av Stockholms största ungdomsidrottsevenemang. 
En extra stor oro är inför 2026 då turneringens 50-årsjubileum 
sammanfaller med planerade byggarbeten på fältet. Utan tydliga 
besked om tillgänglighet till planerna och faciliteterna finns en reell 
risk att Ekens Cup inte kan genomföras i samma omfattning eller 
kanske alls. 
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Det är bekymmersamt att förvaltningen och vänstermajoriteten 
nöjer sig med att “notera” cupens krav. Det här är inte en enskild 
föreningsfråga, det är en fråga om hur Stockholm som stad 
behandlar ett av de största idrottsinitiativen. Därför borde 
idrottsnämnden ställa högre krav på tydlighet, framförhållning och 
lösningar. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/949-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse Hur 
påverkar förändringarna på Gubbängsfältet Eken cup 

• IDF 2025/949-2 Hur påverkar förändringarna på 
Gubbängsfältet Eken Cup 
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§ 13 
4H-verksamhetens finansiering och hantering inom 
nämndens budget - svar på skrivelse från 4H  
IDF 2025/994 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Ann Karlsson m.fl. (V), 
Lisa Carlbom (MP) och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet) 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens svar på skrivelsen 
2. Att idrottsnämnden tillsammans med de berörda 

stadsdelarna säkerställer en långsiktig och tillräcklig 
finansiering av stadens 4H-gårdar 

3. Att därutöver anföra: 
  
4H-gårdarna är en av Stockholms mest uppskattade och tillgängliga 
verksamheter för barn och unga. Gårdarna finns utspridda i flera 
stadsdelar och erbjuder dagligen möten med djur, natur och 
praktiskt lärande för tusentals barn, ofta i områden där liknande 
miljöer annars inte finns tillgängliga. Deras samhällsnytta är hög, 
inte minst när det gäller att nå barn och unga med särskilda behov 
eller från hushåll med begränsade resurser. 
  
Trots detta behandlas 4H-gårdarna återkommande med en otydlig 
och kortsiktig styrning från stadens sida. Inför 2024 ansökte 
Stockholms 4H-verksamhet om 7,4 mnkr men fick endast 5,8 mnkr 
– 1,6 mnkr mindre än vad som krävs för att bedriva en hållbar 
verksamhet. Det är visserligen det största stödet inom 
idrottsnämndens särskilda stöd men det räcker inte. Den minskade 
finansieringen har redan lett till bemanningsproblem, växande 
semesterskuld och oro för arbetsmiljön, vilket 4H själva tydligt 
påpekar i sin skrivelse. Samtidigt gick 3,7 mnkr avsatta för 
föreningsstöd outnyttjade 2024, utan att några kompletterande 
ansökningar tilläts. 
  
Vänstermajoriteten och idrottsförvaltningens undviker i sitt svar till 
4H-gårdarna att ta ansvar för konsekvenserna för deras barn- och 
ungdomsverksamhet. Förvaltningen påpekar att 4H fått en 
"prioriterad ökning" men realiteten är att verksamheten fortfarande 
går minus sett till faktiska behov. 
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Samtidigt fortsätter staden att höja hyrorna för gårdarna kraftigt, i 
vissa fall med upp till 100 procent, utan att stödet följer med. Detta 
är en ekvation som inte går ihop. Om staden höjer hyran men inte 
kompenserar med motsvarande stöd riskerar verksamheten att 
försämras eller läggas ned. Alternativt tvingas gårdarna höja sina 
avgifter för läger och verksamhet, vilket slår direkt mot 
tillgängligheten och gör deltagande till en plånboksfråga. 
  
Ett ytterligare problem är att ansvarsfördelningen mellan 
nämnderna i praktiken har blivit ett sätt att undvika ansvar. 
Idrottsförvaltningen pekar på stadsdelarna och stadsdelarna hänvisar 
tillbaka till idrottsnämnden. Resultatet blir att ingen tar 
helhetsansvar för att trygga verksamheten. 
  
Staden behöver ge 4H-gårdarna en långsiktig och trygg finansiering 
som möjliggör rimliga arbetsvillkor och fortsatt tillgänglighet för 
alla, oavsett storlek på plånbok. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/994-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från 4H 
• IDF 2025/994-2 Angående 4H-verksamhetens finansiering 

och hantering inom nämndens budget 
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§ 14 
Svar på skrivelse från Skarpnäcks AIK  
IDF 2025/1215 
 

Beslut  
Idrottsnämnden godkänner idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Ann Karlsson m.fl. (V), 
Lisa Carlbom (MP), vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna 
Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) föreslår (se 
beslutet). 
  
2) Leif Söderström (SD) föreslår: 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att förvaltningen tillgodoser någon av klubbens föreslagna 

lösningar 
3. Att därutöver anföra: 

  
Skarpnäcks AIK är en idrottsklubb med rötterna i Söderort sedan 
nästan 50 år tillbaka. Klubben har en historia av att existera under 
närmast nomad liknande förhållanden. Brist på idrottsanläggningar i 
Söderort och i synnerhet Skarpnäck, har tvingat klubben att verka 
utifrån isfläck till isfläck, ibland utomhus, ibland inomhus med 
begränsad tillgång till långsiktigt förfogande av serviceutrymmen 
där verksamheten kan frodas och utvecklas, en ambition klubben 
tydligt ger uttryck för! 
  
Avsaknaden av satsningar på idrottsanläggningar i Söderort har 
under lång tid begränsat utvecklingsmöjligheterna för såväl elit som 
bredd idrottsklubbar. Till Skarpnäck, ett av Stockholms barnrikaste 
områden, har under lång tid utlovade satsningar på 
idrottsanläggningar dragits tillbaka, eller skjutits på framtiden, av 
både blå och röda majoriteter. 
  
Inte minst under nuvarande majoritet, då beslutet om finansiering 
och byggandet av projekterade idrottsanläggningar på Skarpnäck 
sportfält, än en gång skjutits på framtiden, denna gång till efter valet 
2026. 
  
Detta är en konsekvens av att stadens nuvarande majoritet (S,V,Mp) 
prioriterar satsningar på Järva istället för mer jämlikt över hela 
staden. Så Skarpnäcks utlovade ishall, badhus och idrottshall förblir 
på ritningsbordet till ungdomars, idrottsklubbar och invånares  stora 
frustration. Generationer av Skarpnäcks boende har undanhållits en 
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livskvalitet med aktivitetsmöjligheter som är vardag i många andra 
stadsdelar. 
  
Att förvaltningen använder klubbens nuvarande nivå i seriespel-
systemet som argument för att avslå deras ansökan är inte i 
samklang med den övergripande intentionen om att staden skall 
verka för att genom breddidrotten hålla ungdomar från 
gängkriminalitet och en stillasittande livsstil som på både kort och 
lång sikt är negativ för samhällets och stadens utveckling. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Leif Söderström (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/1215-6 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse 
Skarpnäcks AIK 

• IDF 2025/1215-7 Skrivelse till Idrottsnämden i Stockholm 
Stad från Skarpnäcks AIK 20250428 

• IDF 2025/1215-7.1 Tillägg till skrivelse till Idrottsnämnden 
från Skarpnäcks AIK 20250528 
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§ 15 
Inkomna skrivelser  
  
Skrivelse från Stockholms Scoutdistrikt om verksamhetsstöd till 
Scouterna 
  
Hanna Wistrand (L), vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) lämnar följande skrivelse: 
  
Nettoförlust av stadens idrottsytor – följer majoriteten stadens 
policy? 
  
Stockholm växer – men idrotten får allt mindre plats när majoriteten 
får bestämma. Trots en gemensam politisk överenskommelse om att 
idrottsytor som tas i anspråk vid nybyggnation ska ersättas fullt ut, 
fortsätter vi att se en nettoförlust av funktionella idrottsytor i 
exploateringsprojekt över staden. –Det är en oroande utveckling. 
Bara i den här nämnden har vi två mycket tydliga exempel på detta, 
Skarpnäcks Gård och Nytorps gärde. 
  
Detta strider mot stadens policy om kompensationsinvesteringar, 
som tydligt anger att idrottsfunktioner som påverkas av byggprojekt 
ska ersättas med motsvarande funktion, på likvärdig plats och i 
rätt tid. 
  
Idrott är inte ett komplement till stadsutveckling – det är en 
grundläggande förutsättning för en hållbar och hälsosam stad. När 
ytor för rörelse byggs bort utan ersättning urholkas både folkhälsa, 
jämlikhet och barns rätt till en aktiv uppväxt. 
  
Vi behöver nu svar på följande: 

• Hur säkerställs att exploateringsprojekt inte leder till en 
nettoförlust av idrottsytor? 

• Följer majoriteten stadens policy om 1:1-ersättning – och 
hur kontrolleras det? 

• Hur mycket idrottsyta har gått förlorad utan att ersättas 
under den här mandatperioden? 

• Hur mäts och redovisas faktisk nettoförändring av 
idrottsytor över tid? 

  
Hanna Wistrand (L), vice ordföranden Mikael Peterson (C) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse om tydligare prioriteringar och insyn i renovering av 
idrottsanläggningar i Stockholm 
Stockholm är en idrottsstad med höga ambitioner. Det finns en 
antagen anläggningsstrategi som tagits fram i nära samverkan med 
idrottsrörelsen – ett viktigt dokument som ger överblick över 
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anläggningsläget och de långsiktiga behov som finns för ny- och 
nygammal byggnation. 
  
Trots denna strategi saknas det i dag en tydlig, öppen och 
systematisk redovisning av renoveringsbehov och prioriteringar 
för stadens befintliga idrottsanläggningar. Många av dessa 
anläggningar är i mycket dåligt skick, vilket påverkar föreningsliv, 
skolor och spontanidrott negativt. Flera verksamheter vittnar om 
undermåliga lokaler, trasiga omklädningsrum och bristande 
tillgänglighet – utan att det är tydligt varför vissa anläggningar 
rustas upp och andra inte. 
  
Det saknas även en transparent redogörelse för vad som 
prioriteras, på vilka grunder, och vad som lämnas utan åtgärd. 
Det försvårar både politisk styrning och en förtroendefull dialog 
med föreningslivet. Detta är information som borde finnas 
tillgänglig. 
  
Idrottsförvaltningen bör ges i uppdrag att ta fram och 
återkommande redovisa en sammanhållen renoverings- och 
underhållsplan för stadens idrottsanläggningar. Planen ska: 
  

• Kartlägga och tidssätta alla planerade renoveringar av 
befintliga anläggningar 

• Redovisa hur prioriteringar görs – vilka kriterier som vägs 
in, stadsdel för stadsdel. Synliggöra vilka anläggningar som 
inte planeras åtgärdas och varför. 

• Kopplas till budget och framtida investeringsbehov. 
  
Vi vill även få en tydlig och uppdaterad lista över 
nybyggnationsprojekt. Redovisa hur prioriteringar görs, vilka som 
är försenade och varför. 
  
Med anledning av detta vill vi få besvarat: 

• Avser förvaltningen att årligen ta fram och återrapportera en 
transparent plan för renovering och underhåll av stadens 
idrottsanläggningar, med uppdelning per stadsdel, inklusive 
prioriteringar, motiveringar och vad som lämnas utan 
åtgärd? 

• Avser förvaltningen att upprätta en uppdaterad lista över 
nybyggnationsprojekt, där det framgår hur prioriteringar 
görs, vilka projekt som är försenade och varför? 

  
Beslut 
Nämnden beslutar att överlämna skrivelserna till förvaltningen för 
beredande. 
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§ 16 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om: 
  

• Dialogen fortsätter med föreningen Älvsjö AIK samt med 
den berörda personalen på plats. 

• Bäverdalens idrottshall - under våren har en dialog pågått 
med entreprenören då processen inte gått enligt tidsplan. I 
juni beslutades att avbryta samarbetet med entreprenören 
vilket kommer medföra en tidsförskjutning på tre månader. 

• Ett extrainsatt nämndsammanträde för idrottsnämnden 
kommer äga rum den 19 augusti kl 17:00 på 
Hantverkargatan 3D. 

• Den 29 augusti kl 13:00-14:00 på Hantverkargatan 3D 
kommer idrottsnämnden få en presentation om Ung livsstil. 

  
Förvaltningschefen Marina Högland avslutar med att tacka 
nämnden för den termin som gått. 
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§ 17 
Övriga frågor  
Mikael Sundin (M) frågar hur statusen ser ut i frågan om Aspudden 
Tellus som infiltrerats av högerextrema supportrar. 
  
Förvaltningschefen Marina Högland svarar att förvaltningen arbetar 
tillsammans med stadsdelen i frågan och har en pågående dialog 
med föreningen. Både polisen och väktare har varit på plats för att 
stävja frågan. 
  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) avslutar med att tacka nämnden 
och förvaltningen för den termin som gått. 
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